

Doktoratsprüfungen/PhD Defense

- die Studienleitung Geographie ist zuständig für die Organisation der Diss-Prüfungen Sie bestimmt den Termin (in Absprache) und reserviert die Räume. Daher muss die Diss-Prüfung ebenfalls im GIUB angemeldet werden.

The Head of Studies Geography is responsible for organising the PhD defense, including setting the appointment (by request) and reserving the room. Hence, PhD defense must be registered at the GIUB as well.

- Anmeldefristen: gemäss Vorgaben Dekanat
Registration deadlines are the same as the deadlines established by the Dean's Office

- Eine Kopie „Anmeldeformular PhD-Abschluss“ (Dekanat) muss im Sekretariat Studium und Prüfungen (Zimmer 114) abgegeben werden. (auch per Post möglich).

A copy of the form "Registration for the PhD-Defence" (Dean's Office) must be handed in to the Secretariat for Studies GIUB (Room 114). This is also possible by post.

**Unbedingt zusätzlich darauf vermerken, wie gross der Hörsaal sein sollte.
Absolutely also note how large the auditorium should be.**

- Frau Röthlin (sabine.roethlin@giub.unibe.ch) organisiert die Raumreservation und meldet Zeit und Ort dem Dekanat, daher können diese Zeilen bei der Anmeldung leer gelassen werden.

Mrs. Röthlin organises the room reservations and reports the time and room of exams to the Dean's Office, so these spaces can be left blank on the registration form.

Hörsäle/ Auditoriums:

Im ExWi stehen die Hörsäle B 5 (110 Plätze) und B 116 (40 Plätze) zur Verfügung (soweit nicht von anderen Instituten belegt).

Im GIUB eignen sich die Hörsäle 002 oder 001 (soweit nicht anderweitig belegt).

In the ExWi, auditoriums B 5 (110 seats) and B 116 (40 seats) are available so long as they are not occupied by other institutions.

In the GIUB, auditoriums 001 and 002 are available so long as they are not otherwise occupied.

- **im Übrigen gelten die Bestimmungen der Fakultät:
the provisions of the faculty apply:**

http://www.philnat.unibe.ch/studium/abschluss/index_ger.html#collapse_pane153571